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Commissievergadering 10/12/15 

 
 
 
In verband met het tekort voor 2015 op BUIG-middelen wil het college een beroep doen op de 
Vangnetregeling. Het Raadsvoorstel Vangnetregeling 2015 is in de commissievergadering van 10 
december 2015 behandeld (agendapunt 5.2), waarbij de fracties in de gelegenheid zijn gesteld hun 
standpunten kenbaar te maken over het raadsvoorstel, specifiek met betrekking tot de analyse van de 
mogelijke oorzaak en de omvang van het tekort en de maatregelen die worden genomen/overwogen 
om tot tekortreductie te komen. 
 
 
Inbreng fracties over het Raadsvoorstel Vangnetregeling 2015   
 
Nieuwe Democraten:  
Het college roept al jaren dat er hard wordt gewerkt om mensen uit de bijstand te krijgen. Helaas zijn 
de cijfers teleurstellend en doen steeds meer mensen een beroep op de bijstand met als gevolg een 
forse overschrijding van de beschikbare BUIG-gelden. Gelukkig dat de rijksoverheid ons nu tegemoet 
komt en het onderliggende tekstvoorstel in deze krijgt dan ook onze steun.  
 
Plannen moeten wel een groot realiteitsgehalte hebben en wij vinden als Nieuwe Democraten dat er 
een einde moet komen aan het traditioneel positief begroten van dit college. De ambitie om in 2016 
binnen het rijksbudget (BUIG-budget) te blijven van die 20,9 miljoen was al onrealistisch. De 
verwachtte meevaller (op het BUIG-budget) van 2,1 miljoen voor 2016 is waarschijnlijk nog steeds 
onvoldoende. Kortom het college kan haar toezegging om binnen het rijksbudget te blijven niet 
nakomen en het college geeft hiervan een onrealistisch beeld in de begroting.  
 
VLP:  
Duidelijk is dat er een toezegging is gekomen vanuit het vorig college -en vorig jaar is dit nog door 
wethouder Polderman bekrachtigd- dat, waar het gaat om onze zorg voor mensen die in een moeilijke 
situatie zitten en als daar het budget door overschreden wordt, puur door het feit dat deze mensen 
ergens recht op hebben, dat dit door de gemeente gefinancierd wordt.  Dan wordt niet tegen deze 
mensen gezegd: ‘U krijgt geen uitkering’.  
  
Nieuwe Democraten:  
De Nieuwe Democraten zullen daarom met een voorstel komen om 1 miljoen uit de Risicoreserve 
Sociaal Domein te halen ter aanvulling van het BUIG-budget. 
 
PvdA:  
Het raadsvoorstel bevat twee onderdelen waar de raad een beslissing over moet nemen. 

1. Kennis te nemen van de procedure vangnetregeling 2015 in verband met tekort op BUIG-
middelen. 

2. Uw standpunten kenbaar te maken met betrekking tot de analyse en de maatregelen die 
worden genomen/overwogen om tot tekortreductie te komen.  

De fractie van de PvdA heeft moeite met beslispunt 2. Het beslispunt is onjuist geformuleerd omdat de 
Raad dan zelf een standpunt zou moeten innemen over hoe we de analyse zouden doen en 
aanvullend hoe we de bijstand omlaag zouden kunnen krijgen, qua aantallen.  
 
Volgens de procedure moet er bij een aanvraag (vangnetregeling) een document zijn waarin de 
opvattingen van de gemeenteraad blijken over de analyse over 2015 en met name ook hoe de 
gemeenteraad aankijkt om tekorten te gaan opvangen danwel tekorten weg te gaan werken. Daar zou 
in deze commissie de discussie over moeten worden gevoerd.  
 
We stevenen af op een toename van 7% meer mensen in de bijstand ten opzichte van vorig jaar. Dit 
in tegenstelling tot de landelijke trend waar een stagnering van het aantal mensen in de bijstand is 
waar te nemen. Wij delen niet helemaal de analyse van het college zoals is opgenomen in dit 
raadsvoorstel waarin de mogelijke oorzaken van het aantal bijstandsklanten is genoemd. Kijk, de 
oorzaken die worden genoemd, zeker, maar dat is volgens ons niet het complete verhaal.  
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Wij maken ons met name zorgen over de maatregelen om het volume te beheersen. Als wij die 
maatregelen zien, zien we eigenlijk ons gesterkt in ons eerdere verhaal, wat we als PvdA wel vaker 
hebben gehouden, dat het Werkplein Hart van West-Brabant nog niet op orde is. We hebben als 
gemeenteraad eind 2014 besloten om dat Werkplein in te stellen. Er wordt nu vooral gewerkt aan een 
goede organisatie van het Werkplein, maar dat gaat ten koste van de dienstverlening naar onze 
inwoners en naar de inzet ten aanzien van het krijgen van mensen uit die bijstand. Dit baat ons zorgen 
en we zouden graag de gemeenschappelijke regeling eens met de raad onder de loep willen nemen, 
ook met de spelregels die horen bij Verbonden Partijen, om te kijken of deze gemeenschappelijke 
regeling nou brengt wat we in Roosendaal in gedachten hadden. 
 
De PvdA wil graag wat meer achtergrond bij de cijfers (toename van bijstandsgerechtigden). In het 
voorstel staat dat dit met name komt door de WAJONG-ers die nu de verantwoordelijkheid zijn van de 
gemeente en als tweede oorzaak werd gegeven het sluiten van Philips en Philip Morris in 
Roosendaal. Deze analyse over die twee punten volgen wij niet, juist ook omdat er naar onze mening 
meerdere oorzaken zijn, waarover wij schriftelijke vragen hebben gesteld (over de toename bijstand). 
We hebben de antwoorden op onze vragen nog niet gezien. Wellicht past het om op basis van die 
antwoorden, in combinatie ook met het met de raad onder de loep nemen van de gemeenschappelijke 
regeling, om dan met een passend antwoord te komen, wat gebruikt kan worden voor de gemeente 
als onderbouwing bij een beroep op de vangnetregeling.  
 
Wij begrijpen uit de procedure (vangnetregeling) dat we pas in 2016 daar een beroep op moeten 
doen. Daar staat ook geen harde termijn bij wanneer het document van de gemeenteraad klaar moet 
zijn.      
 
D66: 
De 250.000 euro (uit vangnetregeling) is niet opgenomen in de begroting en dus klaarblijkelijk ook niet 
noodzakelijk. Wat gaan we er mee doen? Zorgvuldig omgaan met belastinggeld, dat niet alleen van 
onze eigen burgers afkomstig is. Wat zijn dan de opties:  
-Investeren met deze 250.000 euro in projecten om de kosten in de toekomst te reduceren. Denk 
hierbij aan het investeren in lopende projecten om mensen met een uitkering aan een baan te helpen. 
De PvdA stelde dat het Werkplein niet op orde is en alhoewel wethouder Verbraak het niet met deze 
stelling eens is, zou de 250.000 euro allicht geïnvesteerd kunnen worden om het functioneren van het 
Werkplein te optimaliseren. Ook zo kunnen mensen in de bijstand aan een baan geholpen worden. Zo 
zouden we aan de gevraagde kostenreductie kunnen komen. Dit is in het belang van Roosendaal en 
in het belang van Nederland.  
-De andere optie hier is: stoer zijn. De begroting is op orde en is aangenomen. We nemen onze 
verantwoordelijkheid, gebruiken geen nationaal belastinggeld om onze gemeentelijke kas te spekken. 
Wanneer wij als raad net zo optimistisch zijn als wethouder Verbraak wat betreft de toename van de 
werkgelegenheid, zou dit wellicht de meest eerlijke optie kunnen zijn.        
 
SP: 
D66 heeft het niet helemaal begrepen. Wij krijgen deze gelden omdat we een overschrijding hebben 
en niet omdat we een overschot hebben natuurlijk. We gaan meer uitgeven en daarom komen wij in 
aanmerking voor die 250.000 euro en niet anders.  
 
D66:  
Dat klopt. De reden dat we dit geld kunnen hebben is omdat we een overschrijding hebben. Daar staat 
tegenover dat we ook een ruime reserve hebben en dit zelfstandig op kunnen vangen. Wanneer we 
het vertrouwen hebben dat we dit aankunnen, moeten we wellicht gewoon stoer zijn.    
 
PvdA:  
Wij zouden graag van de wethouder -en dat kan wat ons betreft via de E-mail- zien waarom er de 
noodzaak is om dit voorstel in 2015 aan te nemen, want volgens onze gegevens hoeft een aanvraag 
uiterlijk augustus 2016 worden ingediend om voor de vangnetregeling in 2015 in aanmerking te 
komen.  Wat wel moet gebeuren is dat het college de analyse in 2015 kenbaar moet hebben gemaakt 
aan de raad en daarnaast dient in het raadsvoorstel opgenomen te worden hoe zij denkt de tekorten 
aan te zullen pakken en te beheersen. Dit horen wij graag nog voor de raadsvergadering (van 17 
december 2015). Dit is voor de PvdA essentieel om vast te kunnen stellen of met dit voorstel op deze 
manier moet worden ingestemd.   
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De PvdA zal de ontwikkelingen omtrent het Werkplein (zaken als loonkostensubsidie, tegenprestatie 
en beschut werken) kritisch blijven volgen en kijkt uit naar de informatie (themabijeenkomst Werkplein) 
die in februari 2016 aan de raad zal worden verstrekt. De PvdA wil eerst deze informatie zien voordat 
zij vertrouwen kan hebben in een dergelijke organisatie. Wij geloven best dat er keihard gewerkt 
wordt, maar waar wij onze zorgen over uiten is dat Roosendaal niet in de pas loopt (qua aantallen 
bijstandsgerechtigden) met het landelijke beeld. Daarom is het voor ons noodzakelijk om de informatie 
over het Werkplein te hebben, maar ook over de analyse ten aanzien van de toename aantallen 
bijstandsgerechtigden, waarover we dus schriftelijke vragen hebben gesteld. Om vervolgens 
eventueel te kunnen instemmen met de analyse zoals gegeven is door de wethouder.  
 
Als beslispunt 2 zo moet worden geïnterpreteerd of de raad de analyse deelt over de toename en de 
maatregelen om te komen tot tekortreductie, is de PvdA-fractie van mening dat zij op dit moment nog 
onvoldoende informatie heeft om in te kunnen stemmen met dit raadsvoorstel.  
 
Dit raadsvoorstel gaat als B-stuk naar de raadsvergadering van 17 december 2015.  
→ De PvdA-fractie is van mening dat zij op dit moment nog onvoldoende informatie heeft om in te 
kunnen stemmen met dit raadsvoorstel.  
   
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


